
KOMISJA 

NAUKI, EDUKACJI, KULTURY I SPORTU 

protokół z posiedzenia 27 / 17 w dniu 21 lutego 2017 roku 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w siedzibie Urzędu Marszałkowskiego w Opolu na Ostrówku. 

Lista obecności członków Komisji oraz wnioski z posiedzenia w załączeniu. Posiedzenie 

rozpoczęło się o godz 14 00 zakończyło o godz 15 00. Obrady prowadził Grzegorz Sawicki 

według zaplanowanego porządku obrad.  

Porządek obrad: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania stypendiów Marszałka Województwa Opolskiego w dziedzinie twórczości 
artystycznej – Marszałkowskie Talenty. 

2. Trafne gwarancje dla młodzieży - zestaw rekomendacji na rzecz wsparcia osób młodych na 
rynku pracy w województwie opolskim. 

3.Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Województwo Opolskie 
w 2016 roku. 

4.Sprawy różne. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania stypendiów Marszałka Województwa Opolskiego w dziedzinie twórczości 
artystycznej – Marszałkowskie Talenty. 

Grzegorz Sawicki – witam członków Komisji oraz zaproszonych gości Jacka Suskiego, 
Dyrektorów Zbigniewa Kubalańcę i Bartosza Ostrowskiego. Dzisiaj w związku z 
nieobecnością Przewodniczącego Komisji i Wiceprzewodniczącej Komisji poprowadzę 
posiedzenie. Będziemy procedować według zaplanowanego porządku obrad. 

Bartosz Ostrowski – przedstawiony projekt uchwały to innowacja w województwie opolskim, 
stypendiów w obszarze kultury u nas do tej pory nie było. Stypendia dostosowaliśmy do 
warunków naszego regionu. Ten projekt konsultowaliśmy z dyrektorami jednostek kultury, z 
organizacjami pozarządowymi i z rektorami uczelni. Po konsultacjach została zwiększona 
kwota przyznawanych stypendiów, w stosunku do wcześniej planowanej, z możliwości 
ubiegania się o stypendium zostali też wyłączeni studenci, którzy będą korzystali z innych 
form wsparcia. 

S.Rakoczy – cieszę się, że udało się nam znaleźć przede wszystkim zrozumienie dla 
uruchomienia stypendiów w tym obszarze oraz środki na ten cel. Będzie to pierwsza edycja i 
tu ważna jest kwestia wyszukania ludzi, którzy zakwalifikują się do programu i wsparcia ich 
działań, oczywiście z korzyścią dla rozwoju kultury w regionie. 

G.Sawicki – ile będzie wynosiło stypendium? 



B.Ostrowski – będzie to kwota 7,600 zł wypłacane przez 10 miesięcy. Na pierwszą edycję 
przeznaczyliśmy kwotę 100 tyś zł. 

          * Członkowie Komisji pozytywnie – jednogłośnie – zaopiniowali projekt uchwały – 
wniosek w załączeniu. 

 Trafne gwarancje dla młodzieży - zestaw rekomendacji na rzecz wsparcia osób młodych 
na rynku pracy w województwie opolskim. 

Jacek Suski – Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy – ten program realizował WUP od 
marca do grudnia ubiegłego roku. Program kosztował 400 tyś zł, wygraliśmy konkurs na jego 
realizację, jako program pilotażowy realizowały do 4 województwa w kraju. Do realizacji 
tego programu stworzono partnerstwo 38 podmiotów, były to m.in. Powiatowe Urzędy Pracy, 
Izby Gospodarcze, Powiatowe Centra Pomocy Rodzinie, przedsiębiorstwa i wiele innych 
podmiotów. Wypracowano 45 rekomendacji.  

Krzysztof Duraj – kierownik projektu – w czasie realizacji projektu odbyło się wiele spotkań 
podmiotów biorących udział w jego realizacji. Tematyka tych spotkań to m.in. ogólna 
sytuacja na rynku pracy, sytuacja na rynku pracy w poszczególnych powiatach, sytuacja na 
rynku pracy młodzieży, sytuacja bezrobotnych kobiet, sytuacja bezrobotnych mężczyzn, 
szczególnie trudne grupy, np. więźniowie, samotne matki i ich sytuacja na rynku pracy. 
Wypracowaliśmy konkretne rekomendacje to m.in. żeby wymienić tylko kilka z 
wypracowanych 45 - wprowadzenie pomocy psychologicznej, w celu przełamania barier 
mentalnych, wnioskowaliśmy o zwiększenie kwoty stypendium na stażach, konieczność 
dotarcia do osób oddalonych od rynku pracy oraz wejście w to środowisko i praca od 
wewnątrz polegająca na rozmowach i przekonywaniu i tu korzystaliśmy ze wsparcia 
ośrodków pomocy społecznej, proponowaliśmy tez rozwiązanie problemu zadłużenia osób 
bezrobotnych ( np. więźniów, samotnych matek ) myślimy o powołaniu instytucji, która 
przejęłaby zadłużenie i następnie pomogła tym osobom z tego zadłużenia wyjść. 

                    * Członkowie Komisji przyjęli informację – wniosek w załączeniu 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Województwo Opolskie w 2016 roku. 

Z.Kubalańca – konieczność sporządzenie corocznego sprawozdania wynika z zapisów Karty 
Nauczyciela. Sprawozdanie jest analizą wynagrodzeń na wszystkich stopniach awansu 
zawodowego. W naszych szkołach na wszystkich stopniach wynagrodzenie jest wyższe od 
kwoty zapisanej w Karcie Nauczyciela. Gdyby kwoty wynagrodzenia były niższe, to 
musielibyśmy dokonać dopłaty, do kwoty wymaganej Kartą, ale u nas taka sytuacja nie 
występuje. 

                  * Członkowie Komisji przyjęli Sprawozdanie – wniosek w załączeniu. 

Sprawy różne. 

Komisja otrzymała do wiadomości Stanowiska Sejmiku Małopolskiego i Świętokrzyskiego w 
sprawie zmian w realizacji Programu Rozwoju Infrastruktury Sportowej. 

J.Trzepizur – nasze województwo z wielomilionowej kwoty Ministerstwa Sportu 
przeznaczonej na zadania w obszarze sportu otrzymało kwotę 20 tyś zł. Zostaliśmy 
kompletnie wyautowani, to jest dramat sportu opolskiego. Według wymyślonych przez 



Ministerstwo algorytmów, jeden z nich to ilość mieszkańców, nasze województwo straci 
bardzo dużo, a już teraz otrzymywaliśmy znacznie mniej od innych województw, jeśli będzie 
jeszcze gorzej to sport opolski upadnie. Inwestycje będą realizowane i nadzorowane z 
poziomu Warszawy i to na pewno nie jest dobre rozwiązanie. Musimy mieć bardzo dobre 
projekty, aby pozyskać środki. 

S.Rakoczy – mamy jeszcze kilka inwestycji w trakcie realizacji i trzeba będzie jeździć do 
Warszawy uzgadniać sprawy. 

J.Trzepizur – musimy wykazać jakie będą problemy od strony praktycznej, nie mówiąc już o 
sprawie najważniejszej, jaką jest ograniczenie roli samorządów. 

J.Kotyś – przed powstaniem województw tymi sprawami zajmował się wojewoda. Może 
warto przypomnieć jak to było kiedyś, może jednak udałoby się scedować te zadania na 
wojewodów, zawsze lepiej załatwić sprawy w regionie niż jeździć z uzgodnieniami do 
Warszawy. Już wiemy, że w związku z reformą edukacji znikną gimnazja sportowe. Nikt nie 
zastanawia się nad tym jak wypełnić tą lukę, jakie zastosować rozwiązania. Kolejna sprawa 
szkoła sportowa w Prószkowie w każdym roku wypuszcza 6 – 7 bardzo zdolnych 
absolwentów, świetnie zapowiadających się sportowców i wysyłane są rekomendacje do 
klubów sportowych i okazuje się, że jest zero zainteresowania. 

J.Trzepizur – byłem na spotkaniu w Ministerstwie, zapowiedzi nie są pomyślne, ok. 40 tyś 
nauczycieli w wyniku reformy straci pracę, wśród nich nauczyciele wychowania fizycznego. 
Nasze województwo nie ma żadnej strategicznej inwestycji obiektów sportowych. Może się 
niedługo okazać, ze z puli 110 mln zł z Ministerstwa do podziału na cały kraj nie dostaniemy 
nic, lub prawie nic. 

S.Murzicz – w dniach 8 – 12 marca br. w Berlinie będą się odbywały Targi ITB, jest 
propozycja, aby radni mogli wziąć udział w tych Targach i proponujemy 1 dniowy wyjazd  
9  marca br.  Prosimy  o zgłaszanie w chęci wyjazdu w Biurze Sejmiku.  

 

 

 

Opracowała    wz. Przewodniczącego Komisji 

Jadwiga Moryto               Grzegorz Sawicki  

 

             

 

 


